
Zápis č. 13/17‐20(214) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 4. září 2018, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Hároniková, Kalina, Komendová, Krajčovič, Obruča (část), Opravil 

(část), Palovčík, Pilátová, Pořízka, Sedláček. 
Omluveni:    Šimončičová, Šintajová. 
Hosté:     Hladík, Repková, Vala, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Návrh dodatku č. 1 ke Směrnici děkana č. 2/2017 „Pravidla pro organizaci studia na 

Fakultě chemické“  
3. Návrh dodatku č. 1 ke Směrnici děkana č. 4/2017 „Pravidla pro přiznávání stipendií na 

Fakultě chemické“  
4. Návrh na jmenování na proděkana pro vnější vztahy a spolupráci s průmyslem a rozsah 

jeho působnosti 
5. Zpráva o hodnocení výuky v LS 2018 
6. Řešení konceptu výuky předmětu Matematika I a II 
7. Různé 
 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navrhuje úpravu programu a  to 
tak,  že bod  č. 6 nebude dnes projednáván  z důvodu nepřítomnosti prof. Pekaře, na  jehož 
podnět byl bod do programu zařazen.  
Následovalo hlasování o změněném programu.  
Hlasování: 
  Pro:     11 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Navržený program byl schválen s tím, že bude vypuštěn bod č. 6 „ Řešení konceptu výuky 
předmětu Matematika I a II“. 
 
 
AD 2)  
Předseda AS FCH požádal děkana fakulty o představení dokumentu. 
Děkan  FCH  informoval,  že  navržený  dodatek  pouze  reaguje  na  změny  v nadřazeném 
dokumentu; jiné podněty nebyly obdrženy.  
Následovala diskuze k dokumentu.  
Dr. Pilátová: Nalezené typografické nepřesnosti budou zaslány k opravě. 
Dr. Sedláček:  jelikož dokument obsahuje odkazy na směrnici,  ta zase odkazy na nadřazený 
dokument, bylo by vhodné a pro studenty přehlednější zpracovat aktualizované znění celé 
směrnice.  Reaguje  děkan:  Po  schválení  předloženého  dodatku  ke  směrnici,  je  možné 
zpracovat aktualizovanou podobu směrnice. 
Nebyly vzneseny žádné další požadavky ani připomínky, proto je dokument dle bodu jednání 
č. 2, projednán. 
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AD 3)  
V průběhu projednávání bodu 3 přichází doc. Obruča a dr. Opravil. 
 
Děkan FCH představil dokument: První dvě úpravy jsou pouze formální – přečíslování odkazů 
na nadřazené dokumenty. 
Z hlediska  věcné  stránky  došlo  k přeformulování  druhého  odstavce  v čl.  4,  čímž  se mírně 
upravují  podmínky  pro  navýšení  stipendií  u  DSP  –  nejsou  tak  striktně  dány  termíny  pro 
splnění některých limitů. 
Dále je důležitá i změny příloh – souvisí s tím, že stipendium nemůže být uděleno studentovi, 
který vykonáním SZZ již není studentem fakulty. 
Předseda AS FCH poděkoval za představení dokumentu a otevřel diskuzi. Děkan odpověděl 
na některé dotazy související se stipendii; další náměty nebyly vzneseny. 
Dokument je projednán. 
 
 
AD 4)  
Členové  AS  FCH  obdrželi  návrt  na  jmenování  doc.  Dzika  proděkanem  FCH,  včetně  CV  a 
stanovení  kompetencí.  Předseda  AS  FCH  předal  slovo  děkanovi  fakulty,  aby  návrh 
komentoval. 
Děkan FCH: Doc. Dzik  je navržen na  funkci proděkana místo doc. Šoukala, který na  funkci 
rezignoval  poté,  co  byl  doporučen  na  pozici  ředitele  ÚCHM  v souvislosti  s výsledky 
vypsaného výběrového řízení. Kompetence navrženého dr. Dzika jsou přiměřeně stejné.  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. Bylo konstatováno, že členové AS se s materiály seznámili a 
nikdo nemá žádné dodatečné dotazy.  
Byl zformulován návrh usnesení:  
Akademický senát AS FCH VUT v Brně projednal návrh na jmenování doc. Dzika proděkanem 
FCH, včetně jeho kompetencí, a s tímto návrhem souhlasí.  
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Akademický senát AS FCH VUT v Brně projednal návrh na jmenování doc. Dzika 
proděkanem FCH, včetně jeho kompetencí, a s tímto návrhem souhlasí. 
 
 
AD 5)  
Dokument „Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních programech 
na Fakultě chemické VUT v Brně v letním semestru akademického roku 2017/18“ zpracovala 
proděkanka,  dr.  Repková,  kterou  předseda  AS  FCH  požádal  o  představení  uvedeného 
dokumentu. 
Dr.  Repková  informovala,  že  byla  provedena  změna  koncepce  dokumentu,  tak  aby  byly 
splněny  požadavky  směrnice  rektora  73/2017.  Dokument  bude  zaslán  ředitelům  a 
studentům. Nejdůležitější výstupy:  

 Výuka angličtiny  ‐  jsou doplněny  informace nové koncepce výuky angličtiny od roku 
2018/19. 

 Výuka matematiky  ‐  zpráva neobsahuje vyjádření garanta,  jelikož bylo obdrženo po 
stanoveném termínu. V případě zájmu je k dispozici u proděkanky. 
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 Vybrané mezioborové předměty ‐ uvedeno vyjádření garantu předmětu. 

 Výuku hodnotilo pouze cca 12% studentů. 
Následovalo projednávání dokumentu a diskuze:  

 V seznamu  hodnocených  předmětů  v bakalářském  studiu  jsou  zařazeny  dva 
předměty, které spadají do navazujícího magisterského studia. ‐ Bude opraveno. 

 Typografické nepřesnosti budou zaslány k opravě. 

 V hodnocení  praktika  z anorganické  chemie  I  je  napsáno  negativní  hodnocení, 
přičemž  ve  skutečnosti  se  toto  hodnocení  týkalo  pouze  jednoho  vyučujícího 
(podobně  tomu  bylo  i  u  analytické  chemie,  ale  toto  hodnocení  se  ve  zprávě 
nepromítlo). ‐  Bude opraveno. 

 Další diskuze  se  týkala nízké účasti hodnotících  studentů  (což  výsledky  zkresluje)  a 
způsobů,  jak  účast  zvýšit  ‐  motivace  studentů,  přeformulování  některých  otázek, 
ubezpečení o anonymitě… 

Usnesení: AS  FCH doporučuje proděkance projednat možnost  zpřísnění  limitu pro počet 
hodnotících  studentů,  pokud  toto  umožňují  související  předpisy  a  tak,  aby  nebylo 
ohroženo obdržení institucionální akreditace. 
 
Dokument byl projednán. 
 
AD 7)  
Předseda AS FCH VUT v Brně otevřel diskuzi a předal slovo děkanovi fakulty. 
 
Děkan fakulty, prof. Weiter 

 Představil návrh pravidel rozpočtu pro rok 2019:   

o Návrh  pravidel  byl  projednáván  s řediteli  ústavů  a  na  dnešním  zasedání 
kolegia děkana. Pravidla odrážejí všechny výchozí principy  (plná ekonomická 
samostatnost  ústavů,  reflektování  podílu  ústavů  na  přínosu  v jednotlivých 
zdrojích  a  reflektování  pravidel  při  rozdělování  prostředků MŠMT  ‐  VUT  ‐ 
fakulta).  Pravidla  směřují  k sestavení  takového  rozpočtu,  který  by  naplnil 
stanovené cíle: Vytvoření podmínek pro posílení personálního zabezpečení na 
ústavech;  zpřehlednění  a  narovnání  systému  financování  FCH  ‐  zejména 
v osobních  nákladech;  vyřešení  otázky  odvodů  CMV  a  s tím  související 
„virtuální“ nedostatečnosti; větší propojení CMV a fakulty. S tím souvisí návrh 
nového  organizačního  schématu,  který  byl  představen  ‐  zavádí  výzkumné 
skupiny, kde by byly personálně sladěny výzkumné týmy CMV s ústavy. Tento 
systém by umožnil využití obou zdrojů institucionálního financování.  

o Změny v pravidlech jsou vyznačeny barevně. 

o Členům EK AS FCH VUT a následně i členům AS FCH bude zaslána tabulka pro 
ilustraci  výsledků. Nejedná  se o předmět  schvalování. Hlavní  změny  se  týká 
právě  rozdělování  institucionální podpory  ‐ viz zavedení výzkumných skupin. 
Toto  řešení ovšem  vyžaduje  změnu Organizačního  řádu  FCH  i  Statutu FCH  ‐ 
vše v návaznosti na změnu Statutu VUT. 

o Další  zásadní  změny  nejsou  navrženy  ‐  kontinuita  tedy  zůstane  zachována. 
Pokud  by  došlo  k výraznější  změně,  zejména  pokud  jde  o  rozdělení  v rámci 
VUT, je možno zpracovat dodatek k pravidlům. 

o I nadále je třeba využívat možnost účelového financování. 
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 Do  prvního  ročníku  bakalářského  studia  bylo  zapsáno  349  studentů,  což  je  dobrý 
výsledek;  celkově  se  změnil  poměr  studentů  přijatých/zapsaných,  cca  2/1.  Děkan 
informoval  i  o  počtech  studentů  zapsaných  do  jednotlivých  studijních  programů; 
podrobnosti jsou k dispozici na studijním oddělení. 

 Během prázdnin byla dokončena oprava veřejného osvětlení i první část rekonstrukce 
elektroinstalace  (1. nadzemní podlaží). Další práce budou pokračovat cca od května 
(2. a 3. nadzemní podlaží); nyní se zpracovává harmonogram.  

 Stále  probíhá  rekonstrukce  auly  a  laboratoří  organické  chemie.  Aula  by měla  být 
předána  k užívání  cca  k 15. 10. 2018; nově  je  ale  fakultě  trvale  k dispozici učebna 
1.13.  

  Dále byla otevřena diskuze:  

 V souvislosti  s novou koncepcí pravidel  rozpočtu by bylo vhodné nejdříve  zpracovat 
nový organizační řád, pravidla rozpočtu až následně. Reaguje děkan: Tento postup by 
byl  určitě  logický,  nicméně  je  to  zdlouhavý  proces,  na  nějž  je  v současné  době 
nedostatek času.  

 Předseda EK AS FCH navrhuje, aby se EK sešla, aby podrobně prodiskutovala jak návrh 
pravidel, tak  i začlenění a koncepci CMV. Doc. Obruča zdůraznil, že by bylo vhodné, 
aby CMV i nadále fungovalo jako samostatná jednotka.  

  Byl dohodnutý termín jednání EK AS FCH: 6. 9. 2018, 13:00 hodin v pracovně děkana 
  fakulty. 

 
Doc. Diviš 

 Navrhuje termíny zasedání AS FCH do konce roku:   
  18. 9. 2018 ‐ 14:30 hodin 
  25. 9. 2018 ‐ 14:00 hodin 
  23. 10. 2018 ‐ 14:00 hodin 
  20. 11. 2018 ‐ 14:00 hodin 
  4. 12. 2018 ‐ 14:00 hodin 
Další příspěvky do diskuze nebyly; předseda AS FCH tedy poděkoval všem za účast. 
Následující zasedání se koná 18. 9. 2018 ve 14:30 hodin. 
 
Brno, 6. 9. 2018           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 

 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
     
 
 

..………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


